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w odpowiedzi na pismo z 9 czerwca 2023 r., znak VII.6060.29.2023.MP, uprzejmie informuję,

że wyjaśnienia złożone przez Komendanta Straży Marszałkowskiej w piśmie z dnia 6 kwietnia

2023 r. przedstawiają rzeczywisty obraz przyczyn odmowy wydania w dniu 9 marca 2023 r.

jednorazowej karty wstępu do Sejmu panu                    , a zarzut o dyskryminowaniu

osób z niepełnosprawnościami przez Straż Marszałkowską jest bezpodstawny.

Należy jeszcze raz podkreślić, że ze względu na trwający w Sejmie nielegalny protest osób

z niepełnosprawnościami oraz ich opiekunów, w celu niedopuszczenia do jego eskalacji, oraz

zapewnienia spokoju i porządku na terenie Sejmu, Straż Marszałkowska ograniczyła

swobodne poruszanie się obywateli, w miejscu protestu, to znaczy w Holu Głównym, Galerii

Sejmowej oraz Korytarzu Marszałkowskim. Odwołane zostały wszystkie zaplanowane wizyty

grup wycieczkowych osób dorosłych, niezwiązane z pracami Sejmu, wszystkie konferencje

i spotkania organizowane przez posłów w tym budynku.

Mając powyższe na względzie Komendant Straży Marszałkowskiej zaproponował pani poseł

Kamili Gasiuk-Pihowicz, by spotkanie z panem                  odbyło się w Nowym

Domu Poselskim lub w budynku „U", które posiadają udogodnienia dla osób

z niepełnosprawnościami i które to obiekty również znajdują się na terenie Sejmu. Intencją

Komendanta Straży Marszałkowskiej nie było zatem utrudnianie wykonywania mandatu pani

poseł, ale umożliwienie jej spotkania, które mogło służyć przyjęciu opinii czy wniosku wyborcy

w ramach działalności parlamentarnej. Kategoryczna odmowa pani poseł skorzystania

z zaproponowanego rozwiązania może świadczyć o tym, że cel uzyskania karty wstępu

do Sejmu przez pana                   był inny niż spotkanie, podczas którego miał on

przekazać pani poseł propozycje „przeprowadzenia zmian w prawie".

Komendant Straży Marszałkowskiej, odmawiając panu                     wydania

jednorazowej karty wstępu do Sejmu, kierował się ograniczeniem, które dotyczyło wszystkich



osób ubiegających się w czasie trwania protestu o wstęp do budynków sejmowych i które było 

brane pod uwagę w każdym przypadku rozpatrywania wniosku o wydanie karty wstępu. 

Przyczyny odmowy - względy zachowania spokoju i porządku oraz zapewnienia 

bezpieczeństwa Sejmu i Senatu - podyktowane były nadzwyczajną sytuacją, w jakiej znalazła 

się Kancelaria Sejmu jako administrator obiektu, w którym odbywała się akcja protestacyjna 

osób z niepełnosprawnościami i ich opiekunów. Skorzystanie przez Komendanta Straży 

Marszałkowskiej z uprawnienia przewidzianego w § 20 ust. 1 zarządzenia nr 1 Marszałka Sejmu 

z dnia 9 stycznia 2008 r. w sprawie wstępu do budynków pozostających w zarządzie Kancelarii 

Sejmu oraz wstępu i wjazdu na tereny pozostające w zarządzie Kancelarii Sejmu (z późn. zm.), 

przewidującego w uzasadnionych przypadkach możliwość odmowy wydania m. in. 

jednorazowej karty wstępu ze względów na konieczność zachowania spokoju i porządku oraz 

zapewnienia bezpieczeństwa Sejmu i Senatu, było uzasadnione i potrzebne. Należy podkreślić, 

że na Komendancie Straży Marszałkowskiej jako kierującym formacją mającą zapewnić 

ochronę Sejmu i Senatu spoczywa ustawowy obowiązek podejmowania czynności służących 

tej ochronie (art. 2 ust. 1 pkt 1-3 ustawy z dnia 26 stycznia 2018 r. o Straży Marszałkowskiej).

Mając powyższe na uwadze nie można uznać, że Komendant Straży Marszałkowskiej 

zastosował przy odmowie wydania karty wstępu do Sejmu kryterium dyskryminujące i tym 

samym dopuścił się naruszenia art. 32 ust. 2 Konstytucji RP. Działał on zgodnie z przepisami 

prawa, mając na względzie spoczywający na nim obowiązek zapewnienia ochrony terenów 

i obiektów sejmowych oraz bezpieczeństwa osób przebywających na tych terenach 

i w obiektach, jak również prawidłowego i sprawnego funkcjonowania Sejmu w nadzwyczajnej 

sytuacji.

Wyrażam nadzieję, że powyższe pismo przyczyni się do pełniejszego wyjaśnienia względów, 

jakimi był zmuszony kierować się Komendant Straży Marszałkowskiej przy rozpatrywaniu 

wniosku z 9 marca 2023 r. o wydanie jednorazowej karty wstępu dla gościa pani poseł Kamili

Gasiuk-Pihowicz.
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